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Veřejná schůze a zasedání ZMČ Praha-
Běchovice v jídelně DPS

* 13. října 2004 od 18.00 hod. *

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 10. listopadu 2004 od 18.00 hod. *

Kontejnery na velkoobjemový odpad
* 23. října 2004 *

Den otevřených dveří ve škole
a akademie v tělocvičně
* 13. listopadu 2004 *

AKTUÁLNĚ

Oslavíme Den české státnosti

V „Týdnu knihoven“ navštívili stísněné prostory naší
knihovny nejen žáci školy, ale i členové Klubu
důchodců. Ty zaujala jako v minulém roce práce na
počítači s internetem. Děti si rády poslechly poutavé
vypravování paní knihovnice.

Doklady o nejstarším osídlení území České republiky jsou dato-
vány do starší doby kamenné. Prvním historicky doloženým etni-
kem byly od 4. století před naším letopočtem keltské kmeny (např.
Bójové). Na přelomu letopočtu Kelty vytlačily a zemi ovládly kme-
ny germánské (Markomané, Hermundurové, Kvádové aj.). Od
6. století pronikají na území Čech a Moravy z východu Slované
a Avaři.

V první polovině 7. století se na obranu proti rozpínavosti Avarů
spojili západní Slované v kmenový svaz známý jako Sámova říše.
Nejstarší doložený státní útvar, Velkomoravská říše, vznikl na
Moravě v první polovině 9. století. Ve stejné době se na naše úze-
mí také šíří z východofranské říše křesťanství. Po zániku Velko-
moravské říše se centrum vytváření státnosti přesunulo do Čech,
kde do té doby (8.–10. století) existovalo jen několik kmenových
uskupení. Sjednocení těchto kmenových společenství a vytvoření
českého státu (knížectví) se podařilo až koncem 10. století rodu
Přemyslovců z kmene Čechů, když vyvraždili většinu členů další-
ho významného a jim politicky konkurujícího rodu Slavníkovců.
V kontaktech se sousedy, zejména pak německou říší, se český
přemyslovský stát postupně stává významným mocenským fak-
torem ve střední Evropě.

Od 12. do 14. století – tedy jak za vlády Přemyslovců (přede-
vším Vladislava II., Přemysla Otakara I. a jeho vnuka Přemysla
Otakara II.), tak i později v době panování Lucemburků (zejména
českého krále a římského císaře Karla IV.) – zažívají České
a Moravské země značný politický, hospodářský a kulturní roz-
mach. Český stát se vnitřně upevnil, hospodářsky zesílil a zaujal
přední místo mezi středoevropskými zeměmi, zároveň pak i dosá-
hl největšího územního rozsahu v celé své historii. V rámci koloni-
zace v té době přichází také velké množství Němců.

První třetina 15. století byla obdobím husitských válek, které
vypukly po upálení náboženského reformátora Jana Husa († 1415).
Jejich příčinou byla především již delší dobu trvající hluboká spo-
lečenská krize. Toto masové hnutí však s sebou přineslo značný
hospodářský úpadek.

Roku 1526 získali českou korunu Habsburkové a země Koruny
české se staly součástí habsburské říše (jejich státoprávní statut
se fakticky nezměnil až do 17. století a formálně ještě ani o století
později, od roku 1867 se však staly součástí Předlitavska).

Již na začátku roku 1547 vypukl první stavovský odboj proti
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VEDENÍ ÚČETNICTVÍ - KOMPLETNÍ SLUŽBY
PRO OSVČ, MALÉ A STŘEDNĚ VELKÉ FIRMY

Máte problémy s vedením
účetnictví?

Stali jste se plátci DPH?

Vedení účetnicví - jednoduché i podvojné
Zpracování daňových přiznání
Daňové poradenství
Zakládání společenství
Ekonomické a organizační poradenství

Ing. Jindřich Šváb
Ebenová 1485, 250 82 Úvaly
Tel.: 606 250 591

nastupující habsburské centralizaci a absolutismu.
Skončil však porážkou a oslabením moci nekatolické
šlechty a měst. Po dalším neúspěšném povstání čes-
kých stavů v letech 1618 až 1620 (impulzem k němu
byla pražská defenestrace 23. 5. 1618 a skončilo roku
1620 bitvou na Bílé hoře) a následné třicetileté válce
(1618–1648) nastalo období upevňování habsburské
moci. Oslabení české státnosti v rámci habsburské říše
provázel proces rekatolizace (bylo povoleno pouze ka-
tolické vyznání) a postupné poněmčování českých
zemí, prosadil se absolutismus na úkor stavovského
uspořádání státu.

Koncem 18. století přichází spolu s nástupem kapi-
talismu a dalšími změnami obrození českého jazyka
a kultury, začíná se formovat novodobé národní cítění,
české národní uvědomění a v 1. polovině 19. století
i moderní nacionalismus.

Na začátku 20. století, zejména pak během 1. svě-
tové války (1914–1918), se objevily i první koncepce
na rakouské monarchii nezávislého českého (později
československého) státu. Oficiálním orgánem tehdej-
šího zahraničního protirakouského odboje se stala Čes-
ká (později Československá) národní rada v Paříži
v čele s T. G. Masarykem. Po porážce a rozpadu ra-
kousko-uherské monarchie došlo roku 1918 ke spojení
historických českých zemí s částmi Uherského krá-
lovství (Slovenském a Podkarpatskou Rusí) a k vytvo-
ření samostatné Československé republiky, jednoho
z následnických států Rakousko-Uherska.

Vývoj samostatného Československa násilně pře-
rušily mnichovská dohoda a následná okupace fašis-
tickým Německem během 2. světové války. Separatis-
tické tendence německé menšiny v českém pohraničí,
podporované z nacistického Německa, vedly roku 1938
k přijetí mnichovské dohody a okleštění českosloven-
ského území Německem. V březnu 1939 Hitler obsadil
i zbytek českých zemí a vznikl Protektorát Čechy
a Morava (1939–1954). Na Slovensku byl v té době
vyhlášen samostatný stát (za 2. světové války satelit
Německa). K aktivní spolupráci získali okupanti jen
malou část českého národa, naopak velmi brzy začala
pracovat řada odbojových organizací. V roce 1940 byla
vytvořena i exilová vláda v Londýně v čele s Edvar-
dem Benešem.

Po ukončení 2. světové války v roce 1945 došlo
k obnovení Československa, ale bez Podkarpatské
Rusi (podle smlouvy se SSSR z 29. 6. 1945 byla pod
názvem Zakarpatská Ukrajina připojena k Ukrajinské
SSR a přeměněna na Zakarpatskou oblast). Zároveň
byly v letech 1945–1946 na základě tzv. Benešových
dekretů vysídleny ze země zhruba tři miliony etnických
Němců.

Poválečný demokratický vývoj Československa byl
však zmařen komunistickým převratem v únoru 1948.
Republika se stala součástí sovětského bloku a komu-
nistická strana zde zavedla totalitní režim. V politic-
kých procesech probíhajících zhruba od roku 1949 do

roku 1957 bylo popraveno nebo odsouzeno k dlouhole-
tým trestům vězení mnoho představitelů opozice a cír-
kevních hodnostářů.

V letech 1960–1990 nesla země název Českoslo-
venská socialistická republika. Samotná 60. léta pak
přinesla i určité reformy a liberalizaci kulturního a spo-
lečenského života. Tento demokratizační proces vyvr-
cholil takzvaným Pražským jarem 1968, které ukončila
v srpnu téhož roku vojenská intervence států Varšav-
ské smlouvy a následná sovětská okupace (1968–
1989). Dne 27. 10. 1968 přijalo Národní shromáždění
zákon o federaci, který zakotvil rovnoprávné postave-
ní českých zemí a Slovenska. V platnost však tento
zákon vstoupil až na začátku roku 1969, tedy již ve
zcela jiné politické situaci. V 70. a 80. letech probíhají-
cí normalizace znamenala stagnaci politického, hos-
podářského i sociálního života.

Procesy ve východní Evropě spojené s rozpadem
sovětského bloku a „sametová revoluce“ (masové de-
monstrace po brutálním zásahu proti studentské de-
monstraci v Praze) v listopadu 1989 vedly ke svržení
komunistického režimu a následné demokratizaci poli-
tického života.

V roce 1990 proběhly pluralitní volby a stát byl pře-
jmenován na Českou a Slovenskou federativní republi-
ku (ČSFR). Další návrhy slovenské reprezentace na
volnou konfederaci však vyústily v roce 1992 v rozdě-
lení Československa na dva samostatné státy.

Dne 1. 1. 1993 se tedy Česká republika a Slovenská
republika vydaly již jako suverénní státy na cestu ná-
vratu k demokratickému systému a tržní ekonomice.
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Informace starosty MČ
Vážení spoluobčané, dovolte abych vás s přicházejí-

cím podzimem informoval o některých záležitostech
a problémech naší MČ. Dotýkají se nás všech a pova-
žuji za svou povinnost vás informovat. Máte na to právo.

1.  Propadlé vjezdy v ulici Do Říčan
Obyvatelé ulice Do Říčan v Běchovicích II byli zjara

letošního roku nemile překvapeni propadávajícími se
vjezdy do jejich domů. Reklamovali jsme špatně pro-
vedenou práci při dláždění vjezdů u firmy ZAVOS, kte-
rá zastupovala investora – Odbor městského investora
Magistrátu hl. m. Prahy a prováděla i stavební dozor. Po
několika urgencích reklamace na odstranění závady,
mně bylo vedoucí pracovnicí ZAVOS sděleno, cituji: „Pří-
činou propadlých míst je „rozsypaná“ dešťová kanali-
zace, která byla vybudována Běchovicemi v šedesá-
tých letech min. století v akci „Z“ a bůhví jak nekvalitní
trubky byly použity a jak neodborně byla kanalizace
provedena. Je to tedy problém městské části, aby za-
jistila opravu“. Navrhla mi řešení, poslat žádost na ZA-
VOS o zajištění vypracování projektu na novou dešťo-
vou kanalizaci v Běchovicích II. Společně bychom pak
měli sehnat peníze na investici z dotace hl. m. Prahy
a nechat stavbu realizovat.

Zděsil jsem se! Teď, kdy jsou v celých Běchovicích
dokončeny komunikace a chodníky ze zámkové dlaž-
by, celou čtvrť znovu rozkopat? To je nemyslitelné!

Požádal jsem firmu EKIS o odkrytí propadlého místa
u domu manželů Jechových, aby bylo možné zkontrolo-
vat stav dešťové kanalizace. To, co se objevilo po od-
krytí trubky dešťové kanalizace, předčilo všechna naše
očekávání! Úmyslně rozbitou trubkou dešťové kanali-
zace procházela domovní přípojka splaškové kanali-
zace! Rozbitá trubka byla překryta tenkými deskami
porobetonu a zasypána. Porobeton se časem ve vlh-
ku rozsypal a zemina byla splavena do dešťové ka-
nalizace, která je téměř neprůtočná. Vše bylo zdoku-
mentováno fotografiemi. Kam se podělo řemeslo? Kam
se poděla řemeslnická čest? Zlaté české ručičky!
Další kostlivec vypadl ze skříně!

Protože stavební technik MČ nenašel v archivu žád-
ný dokument ke stavbě splaškové kanalizace a přípo-
jek v ulici Do Říčan, museli jsme si zahrát na detektivy.
Archiv byl totiž probrán a „nepotřebné“ materiály skar-
továny v závěru minulého volebního období.

Co jsme zjistili? Stavbu prováděla firma „Hrozek“
v roce 1996, tedy v průběhu prvního volebního období
bývalé paní starostky. Po dokončení této stavby firma
„Hrozek“ zkrachovala. Majitele firmy nelze dostihnout.
Údajně žije někde v Americe.

Na realizaci stavby dostala MČ Praha-Běchovice
účelovou finanční dotaci od hl. m. Prahy. MČ Praha-
Běchovice byla investorem stavby se všemi právy, ale
i povinnostmi včetně stavebního dozoru! Těchto povin-
ností, jak dokazuje současný stav, se zhostila trestu-
hodně špatně. Situaci bylo nutné rychle řešit, protože
při každém větším dešti hrozí nebezpečí, že dešťová
voda vnikne do sklepů a zaplaví zahrádky rodinných
domů.

Po řadě jednání jsem našel pochopení pro řešení
této havarijní situace v naší MČ u pana radního hl. m.
Prahy Pavla Klegy. Dovolte mi, abych panu radnímu
Pavlu Klegovi a Radě ZHMP touto cestou poděkoval,
jistě i za vás. Při jednáních o havarijní situaci v MČ
jsem rovněž našel vzácné pochopení u pana Smolíka,
ředitele firmy EKIS, který na náklady firmy nechal ce-
lou situaci zaměřit, navrhnout technologii opravy a udě-
lat i kvalifikovaný odhad nákladů.

Ale co je nejpříjemnější zpráva – na své náklady
začne firma EKIS v prvé půli měsíce října s opravou.
Dokončí jí do konce listopadu. Náklady firmě MČ uhra-
dí až budou převedeny peníze na odstranění havarie
z Magistrátu hl. m. Prahy na účet MČ Praha-Běchovice.

Vážení majitelé rodinných domů v ulici Do Říčan.
Z předcházejícího textu je dostatečně jasné co je příči-
nou vašich současných problémů. Náprava tohoto „šlen-
driánu“ bude stát téměř dva miliony korun. Dva miliony
z kapes nás všech – daňových poplatníků.

Žádám vás o trpělivost při ztíženém přístupu a pří-
jezdu k vašim nemovitostem v nejbližších dvou měsí-
cích. Odstranění havarijního stavu je nutností nejen pro
vás, ale pro všechny obyvatele Běchovic II.

2.  Pronájem tělovýchovného areálu
Z informací publikovaných na stránkách měsíčníku

Život Běchovic a informací z veřejných zasedání Za-
stupitelstva MČ Praha-Běchovice (dále jen ZMČ) víte,
že ZMČ cílevědomě hledá možnosti úspor v rozpočtu
MČ na straně výdajů. Proč? Nemáme peníze na vyba-
vení MČ slušným mobiliářem (tj. lavičkami, odpadko-
vými koši, informačním systémem apod.). Nemáme na
vypracování nových projektů. Každá „rozumná“ MČ je
má připraveny v „šuplíku“ a při šanci na získání inves-
tičních prostředků má velikou výhodu ta MČ, která pro-
káže, že je připravena rychle investici realizovat. Ne-
máme na lepší údržbu a čištění komunikací, na lepší
údržbu a rekonstrukce dětských hřišť, na lepší údržbu
zeleně a parků atd. Je celá řada oblastí správy MČ,
kterým bychom chtěli a měli věnovat zvýšenou péči.
Nechceme se smířit s minulým stavem, který přežívá
do současnosti.

Jednu z možností úspor výdajů rozpočtu MČ vidí
ZMČ v pronájmu tělocvičny a nového tělovýchovného

ŠEST PODZIMNÍCH ZASTAVENÍ
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areálu na pozemku bývalé Sokolovny v ulici Richtrova.
Dosud na jeho provoz MČ doplácí, po odečtení výdajů
a příjmů, téměř 700 tisíc Kč ročně.

ZMČ bude úplně nebo částečně dotovat pronájem
hodin pro tělesnou výchovu základní školy a jejích tě-
lovýchovných kroužků, hodiny pronájmů oddílů TJ So-
kol Běchovice, hodiny pronájmů oddílu gymnastiky při
Středisku dětí a mládeže Běchovice a dalších. Doto-
vání pronájmu hodin sportovních oddílů běchovických
občanů výjde MČ, dle ekonomického posouzení ZMČ,
přibližně na 250 tisíc Kč ročně. To znamená, že MČ
uspoří na výdajové straně svého rozpočtu 400 až 450
tisíc Kč ročně.

ZMČ veřejně vyhlásilo záměr pronájmu areálu a vy-
psalo výběrové řízení na nájemce. V řádném temínu se
přihlásil pouze jeden zájemce, a to pan Kundrát z Bran-
dýsa nad Labem. Komise složená ze zástupců ZMČ,
členů výboru TJ Sokol Běchovice I, zástupců  základní
školy na několika jednáních dohodla s nájemcem text
Smlouvy o pronájmu, kterou poté schvalilo ZMČ na svém
zasedání. Smlouva o pronájmu areálu byla s panem Kun-
drátem podepsána s platností od 1. října 2004.

Smlouvou jsou zaručeny přednostně pronajaté hodi-
ny v hale i na letním cvičišti pro všechny sportovní
aktivity běchovických dětí a občanů tak, jak byly poža-
dovány jednotlivými zástupci při jednáních o pronájmu
areálu. Smlouvou je dále zaručeno, že skupiny běcho-
vické mládeže a občanů mohou využívat letní hřiště zdar-
ma v době, kdy nebude nájemcem pronajato. Přehled
pronajatých hodin bude nájemcem vyvěšen na veřejně
přístupném místě. Skupina běchovických občanů, kte-
rá využije této možnosti, určí ze svého středu odpo-
vědného zástupce, který od nájemce převezme  letní
hřiště (včetně potřebného materiálu) a v určené době
nájemci vše v pořádku předá. U skupiny dětí je nutné
aby obdobné povinnosti garantovala dospělá osoba,
která po celou dobu sportovní aktivity dětí bude pří-
tomna na hřišti a bude ručit i za jejích bezpečnost.

Mne osobně mrzí, že se správy a pronájmu areálu
neujal TJ Sokol Běchovice I. Se členy výboru TJ Sokol
jsem na toto téma vedl několik jednání. Bylo by to lo-
gickým pokračováním činnosti bývalé organizace So-
kol Běchovice. Bohužel nenašel výbor TJ Sokol I do-
statek odvahy a hlavně lidí, kteří by byli ochotni se
této činnosti ujmout. ZMČ by jim určitě při případných
finančních potížích pomohlo.

V době projednávání smlouvy s p. Kundrátem proje-
vil zájem o pronájem areálu i jeden běchovický občan.
Potěšil mě jeho zájem. Přišel však pozdě. Škoda.

Děkuji všem cvičitelkám, trenérkám a trenérům, kteří
se věnují naším dětem, běchovické mládeži a běcho-
vickým občanům. Apeluji na ostatní maminky a táty.
Zvažte své možnosti, zda jste schopni a hlavně ochot-

ni věnovat část svého volného času pro pravidelné
sportovní aktivity vaších dětí a jejich kamarádů. Moc
to potřebují. Více jak po třiceti létech mají možnost
poznat základy atletiky a dalších míčových her na vel-
mi kvalitním povrchu univerzálního hřiště. Využijte toho!
Když to jde např. v Újezdě nad Lesy, proč by to nemoh-
lo jít u nás! Často slyšená věta, že je jiná doba a děti
nemají o sport zájem, neobstojí. Stačí se podívat na
závod Mladé Běchovice. Vždyť jsme dětem nedali mož-
nost poznat co jim může sport dát. Napravme společ-
ně křivdu, které se na naších dětech dopouštíme! Je
to nejlepší prevence před nepříznivými vlivy, kterých
chceme děti všichni ušetřit.

3. Výstavba II.  etapy areálu na sokolovně.

V posledních měsících roku začne dostavba venkovní
části areálu. Budou vybudovány asfaltové komunikace
pro kolečkové brusle, skatepark, dětské hřiště. Vše bude
splňovat současně platné normy. Střešní krytina na
domku bývalé klubovny bude vyměněna za lakovaný
plech. Okna šatnového bloku budou opatřena mřížemi.
Částečně budou opraveny fasády na objektech. Prove-
de se vyrovnání terénu, který bude v jarních měsících
oset trávou. Tato nová část areálu bude volně a bez-
platně přístupná běchovické veřejnosti.

4. Výstavba a opravy chodníků a komunikací.

Ve výběrovém řízení, které organizoval Odbor měst-
ského investora Magistrátu hl. m. Prahy na výstavbu
dalších chodníků a komunikací v naší MČ, byla vybrá-
na firma READY. Firma zahájila svou činnost v Běcho-
vicích 23.srpna 2004.

Spolu s technickým dozorem investora jsme vyjádřili
nespokojenost nad průběhem prací. Stavbyvedoucí fir-
my slíbil obrat k lepšímu od 4.10.2004.

5. Pro zvýšení bezpečnosti na Českobrodské
Do konce října 2004 má být nainstalována světelná

signalizace pro řízení provozu na křižovatce ulic Česko-
brodská a Mladých Běchovic. Slíbil to technický nám. ře-
ditele Technické správy komunikací Praha, pan Ing. J. Slá-
dek. Protože není ještě dokončeno stavební řízení, bude
kabeláž provedena provizorně „vrchem“ a po ukončeném
stavebního řízení bude příští rok položena definitivně.

Realizace přechodu Českobrodské u ulice Richtrova
proběhne v návaznosti na vybudování nástupních ramp,
které provede firma READY. Přechod bude proveden se
světelnou závorou a bude nasvícen. Současně bude svě-
telná závora nainstalována na již nasvícený přechod Na
Vaňhově. Světelná závora je, přeloženo do češtiny, dva
blikající panáčci kteří, výrazně upozorňují řidiče na pře-
chod. Další jednání s panem Ing. Sládkem se uskuteční
5.10. 2004 na Úřadě MČ Praha-Běchovice.
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6. Nové tváře
Dovolte mi představit vám nového tajemníka Úřadu

městské části Praha-Běchovice. Je jím pan Josef Jáchym,
který byl ve výběrovém řízení na obsazení této funkce
doporučen výběrovou komisí. Pracuje na ÚMČ od prvého
zářijového týdne. Mnozí jej budete znát z předcházejícího
zaměstnání, kdy pracoval na Stavebním úřadě Prahy 21.

Dne 1.září 2004 se o bezpečnost dětí na přechodu
u zastávky MHD Běchovice  poprvé staral nový inspek-
tor Městské policie určený pro naší MČ pan Miroslav
Bureš. Nahradil dosavadní inspektorku MP paní Simo-
nu Gotovou, která odešla pracovat na oddělení přestup-
ků na Praze 14. Děkuji touto cestou paní Gotové za její
práci pro MČ Praha-Běchovice a věřím, že jí mohu podě-
kovat i za všechny občany Běchovic.

Ing. Jiří Santolík, starosta

PRVNĚ NA BRUSLÍCH

V neděli 26. 9. 2004 v 10.30 hodin odstartovalo v nul-
tém ročníku jízdy In line Běchovice na 5 km 48 závod-
níků na kolečkových bruslích. Nejrychlejší – Rastislav
z Bratislavy (takže mezinárodní účast!!!) byl v cíli za
neuvěřitelných 9 minut. Raritou byla maminka na ko-
lečkových bruslích
i s kočárkem. Z Bě-
chovic se zúčastnili
z kluků Tomáš Forst
a Eda Štěrba, z dívek
pak Andulka Frej-
ková. Všichni závod-
níci dojeli v pohodě
a s úsměvem na tváři.

Příprava jízdy dala
neuvěřitelnou práci
a pro organizátory
byla pochvala od zá-
vodníků tou nejlepší
odměnou. Po odebrá-
ní dárků od sponzorů
– sportovní nápoj Po-
werade, Bonaqua,
časopis Board a do-
spělí půl litru Staro-
pramenu, si mohl pak
každý závodník od-
počinout v blízké re-
stauraci Pohoda. Děti i dospělí využili možnosti tetova-
cích obtisků Coca Coly a Poweradu. Nad zdravím zá-
vodníků bděla MUDr. Jana Nožičková a Jolana Kopej-
ková. Všem, kdo se podíleli na tom, aby obec Běchovi-
ce poznalo víc lidí, patří velký dík! Snad příští rok bude
na startu tak očekávaná pětistovka závodníků.

Ivana Kafková

Horní Počernice, Mezilesí 2058
Tel. 281 922 298 nebo 603 332 326

Připravily jsme pro vás tyto zajímavé kurzy:

14. října - mozaika I - vlastní květináč nebo talířek s sebou
21. října - mozaika II - dokončení
4. listopadu - drátování
Sobota 20. listopadu – Den šperku
celodenní kurz výroby šperku cca od 9.00 do 15.00 hod.
Cena cca 350,- Kč
Pořádáme již tradičně burzu dětského oblečení.

KLUB MUM - PRO MAMINKY

Oznámení Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice

Zvu všechny občany Běchovic na zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice, které se koná 13. října
2004 v 18.00 hodin  v jídelně Domu s pečovatelskou službou.

Pracovníci projekčního ateliéru, ve kterém je pro Ředitelství silnic a dálnic zpracováván projekt výstavby
rychlostního silničního okruhu kolem Prahy a přeložky silnice I 12 (Českobrodské), seznámí občany se
stavem v přípravě projektu a pravděpodobným časovým průběhem výstavby. Jsou připraveni zodpovědět
všechny vaše dotazy související s realizací uvedených staveb.

Ing. Jiří Santolík, starosta MČ

Sběr nebezpečného odpadu 9. listopadu 2004
16.00 – 16.20 Hasičská x Do Říčan
16.30 – 16.50 Parkoviště  Za poštovskou zahradou

Tomáš Forst a Eda Štěrba v cíli
nultého ročníku In line Běchovic v Pra-
ze-Kyjích po zvládnutí pětikilometrové-
ho úseku.Podzimní burza dětského oblečení

dne 19.10.2004, 9.00 – 12.00 hod, 14.00 – 19.00 hod.
Příjem čistého a označeného oblečené (štítek s jmé-
nem a cenou) bude od 12. do 14. 10. od 9.00 do
12.00 hodin a 14.10. od 18.00 do 20.00 hodin.

Hledáme maminku či studentku, která by u nás chtěla
vést kroužek výtvarných hrátek pro malé děti (4–8 let)
Zájemkyně nechť se hlásí na uvedených telefonních
číslech.
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REKONDIČNÍ CENTRUM

- PLACENÁ INZERCE -

Velebného 1821, Praha-Újezd nad Lesy, 190 16

Nově vybudované rekondiční centrum je v klidném
a atraktivním prostředí. Nabízí komplexní služby pro
celkovou rekondici, regeneraci a relaxaci. Klient může
využít dle svého uvážení buď jednotlivé služby samo-
statně, anebo v blocích.

Bloky služeb jsou cenově zvýhodněny, stejně jako
závazné zaknihování určitého počtu lekcí či sezení.
Parkoviště pro klienty je přímo u objektu.

Tel.: 607 914 725
– SLUŽBY REKONDIČNÍ A REGENERAČNÍ

Tel.: 608 327 734
– KOSMETIKA, MANIKÚRA A MODELÁŽ NEHTŮ

1. CVIČENÍ NA 7 REKONDIČNÍCH STOLECH

     – posilovací systém „Shapemaster".
Stoly pracují na bázi opakovaného izokinetického

cvičení izolovaných svalových skupin. Postupně posi-
lují, zpevňují a tvarují postavu a pomáhají redukovat
centimetry problémových partií těla. Zvyšují pohybli-
vost a pružnost. Zlepšují krevní a lymfatický oběh.
Zmírňují napětí a stres.

2. RAŠELINOVÉ JEDNORÁZOVÉ OBKLADY

ve spojení s rašelinovými nosiči tepla – rašelina
z ložiska Abertamy – Perning, okres Karlovy Vary.

Doporučujeme klientům trpícím artrózou, revmatic-
kými bolestmi, bolestmi páteře a kloubů i svalových
bolestí šíje a zad. Nedoporučujeme použít v případě
zánětu.

3. MASÁŽE – včetně nahřívání

Masáž: šíje  – 20 min., záda – 35 min.,
šíje a záda – 45 min., dolních končetin – 35 min.

4. BIOLAMPA – BIOPTRON

Systém světelné terapie podporuje přirozený proces
hojení světelným neinvazivním paprskem. Neobsahu-
je žádné ultrafialové ani rentgenové záření a nemůže
způsobit žádné poškození kůže.

– Bioptron stimuluje organismus k provádění regene-
race a vlastního hojení.

– Bioptron pomáhá při relaxaci (bolesti zad).
– Bioptron uvolňuje bolestivé svaly.
– Bioptron pomáhá významně zlepšit i vyléčit akné.
– Bioptron vede k rychlému zmírnění bolesti a urych-

luje hojení u všech příhod od spálenin.
– Bioptron působí i na podkoží.

5. LYMFOMASÁŽ POMOCÍ TLAKOVÝCH VLN

– kúra proti celulitidě
Sezení trvá cca 60 min. Podle stádia celulitidy dopo-
ručujeme aplikovat 1 - 3x týdně.
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Již po první proceduře jsou výsledky patrné i měři-
telné, máte pocit, že kalhoty jsou vám o číslo větší,
v nohou máte pocit lehkosti:
– regenerace osob s vysokým zatížením nohou, např.

sportovců
– zlepšení vzhledu
– odstranění pocitu těžkých nohou
– detoxikace organismu
– podpora imunitního systému

6. LASER MAESTRO SE SCANNEREM LINESCAN

– neinvazivní.
Veškeré účinky tohoto laseru jsou založeny na fyzi-

kálním působení světla na tkáně s vyloučením vedlej-
ších účinků.

Aplikací jsou ve tkáni vyvolány zejména tyto účinky:
– Biostimulac – Regenerace
– Zvýšení metabolismu – Snížení svalového napětí
– Protizánětlivý účinek – Relaxace
– Protibolestivý účinek téměř ihned po prvním sezení.

Doporučujeme:

– pro odstraňování bolestivých stavů pohybového aparátu
– pro odstranění svalových spazmů - uvolnění ztuhlých

svalů
– pro významné protizánětlivé účinky na namožený

pohybový aparát
– pro hojivé účinky při vstřebávání otoků a krevních výronů
– pooperační hojení, hojení jizev, otoky, hematomy,

odřeniny, spáleniny, akné, ekzémy, lupénka.

7. LASEROVÁ GELOVÁ MASKA ASKLEPIO
pro regeneraci pleti:
– unikátní metoda čištění a regenerace pleti
– vysoká hydratační schopnost gelu
– snížení svalového napětí, které je příčinou tvorby

vrásek
– hojení zánětlivých ložisek (akné).

Optimální doba působení bývá zhruba 30 minut. Jedno
sezení cca 45 minut.

KYSLÍKOVÁ TERAPIE – vdechování čistého kyslíku
Tato služba je zejména určena osobám s náročnou

psychickou zátěží, stresovaným osobám, pro zlepšení
srdeční činnosti a prokrvení srdečního svalu, pro zvýšení
imunity, pro zvýšení látkové výměny v mozku – jeho
prokrvení (okysličení – vliv na paměť, na látkovou vý-
měnu, stabilizaci krevního oběhu), zlepšení celkové psy-
chické a tělesné výkonnosti včetně sexuální aktivity,
zvýšení obranyschopnosti organismu, roztažení všech
krevních cest včetně zvýšení elasticity krevní tkáně.

Službu lze aplikovat současně při absolvování jiných
služeb, např. masáže, laser, bioptronic, atd. Přístroj na
prokysličování organismu je účelně zkonstruován pro
variabilní umístění a přemístění i na delší vzdálenosti,
takže ho lze použít třeba pro klienta, který cvičí na
sedmi rekondičních stolech.

III. KOSMETICKÉ SLUŽBY
Tel.: 608 327 734

1. Kosmetické služby: odlíčení pleti, odlíčení očí, úpra-
va obočí, peeling, změkčení pleti, hloubkové čištění
pleti, masáž (obličej a krk), masáž dekoltu, maska (ob-
ličej, krk, dekolt), výživa očního okolí.

Milie, barvení řas, barvení obočí, depilace rukou,
depilace lýtek, depilace stehen, depilace třísel, depila-
ce podpaží, depilace horního rtu.

2. Modeláž nehtů: zhotovení nových nehtů, doplnění,
oprava špičky, nový nehet, odlakování, lakování, fran-
couzské lakování, sušič laku, zdobení nehtů.

3. Manikúra: manikúra + masáž rukou a předloktí, odla-
kování, lakování, francouzské lakování, maska na ruce,
peeling, sušič laku, P-shine – zpevnění vlastního nehtu.
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V těchto dnech uplyne právě 50 let od zahájení pro-
vozu Laboratoře velmi vysokého napětí stojící ve vý-
zkumném areálu nad naší obcí. Atypická budova je již
zdálky viditelnou dominantou běchovického technolo-
gického parku. Od svého založení poskytuje široké
spektrum odborných inženýrských služeb a výkonů zku-
šebnictví pro energetiku a elektrotechnický průmysl.

Od roku 1993 je Laboratoř  VVN akreditována v sou-
ladu s ČSN EN 45001 a od roku 2002 v souladu s ISO/
IEC/EN 17 025 Českým institutem pro akreditaci o.p.s.
jako AKREDITOVANÁ ZKUŠEBNÍ LABORATOŘ Č.
1029. V laboratoři probíhají zkoušky vysokým napě-
tím, napěťové a dielektrické zkoušky elektrických před-
mětů a zařízení a mechanické zkoušky izolátorů, mě-
ření radiového rušení, elektromagnetického pole atd.

K výročí zahájení provozu proběhne dne 4.11. v do-
poledních hodinách exkurze do prostor laboratoře, kte-
ré se mohou po domluvě zúčastnit i občané naší obce.
Odpoledne se pak koná vlastní slavnostní program, je-
hož součástí bude demonstrace vysokonapěťových

„VOKATÝ“ JE PADESÁT

Stavba probíhala ojedinělou technologií, kdy dřevěné lešení
ukotvené na kolejích bylo postupně přesouváno.

Dokončení hrubé stavby v září 1952.

Kaskádní transformátor TuR těsně před spuštěním zkušebního
provozu (jaro 1954).

elektrických jevů: blesk, koróna, Faradayova klec, in-
dukce, oblouk a další.

Následuje společenský večer, během něhož vystou-
pí například vokální kvintet No.5, Kvartet pražských
symfoniků s Dvořákovým Americkým kvartetem F dur,
XXL acoustic groove a další. Tento ojedinělý program
bohužel vzhledem k omezené kapacitě a bezpečnosti
není veřejnosti přístupný.

Petr Vaněk
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Laboratoř byla ve své době vybavena nejmodernější
technologií.

Některá zkušební uspořádání předčí i výjevy s
vědeckofantastických filmů.

Střídavý přeskok na dvojitém
nosném izolátoru.

Prostory laboratoře bývají využívány
rovněž filmaři.

Dnešní pohled na budovu, která láká z dálky obříma „očima“.

Dámské a pánské prádlo
Ivana Štruncová

Bělušická 1721
190 16 Praha-Újezd nad Lesy
Tel.: 281 971 262
Mobil: 731 477 336

O t e v í r a c í  d o b a :
po 10 – 12 14 – 18
út 10 – 12 14 – 18
st 14 – 18
čt 10 – 12 14 – 18
pá 10 – 12 14 – 19
so 9  – 12

Mytí oken

Štrunc Jindřich
Bělušická 1721

Praha-Újezd nad Lesy
190 16

Tel.: 281 971 262
Mobil: 731 477 341

Po telefonické dohodě budete
obslouženi i mimo otevírací
dobu.

* Dámské prádlo pro
všechny věkové kategorie

* Plavky po celý rok
* Noční prádlo
* Mateřské prádlo
* Punčochové zboží



10

Ráda bych touto formou poděkovala panu Jaroslavu
Sladkému za ochotu a čas, který věnoval žákům naší
školy v úterý 21. září 2004.

V rámci volitelného předmětu seminář ze zeměpisu
měly tak děti možnost nahlédnout do kronik naší měst-
ské části z různých období minulého století.

Pan Sladký také vysvětlil, jak pracuje kronikář
a z jakých pramenů čerpá. O chvilku déle jsme se zasta-
vili u historie naší, už téměř stoleté školy. Nezapomněli
jsme ani běchovickou tělovýchovu. „Kdo zná historii,
lépe se orientuje v současnosti a snáze plánuje svou
budoucnost“.

Pane Sladký, děkujeme.                    Eva Hlávková
a žáci VII., VIII. a IX. třídy

PODĚKOVÁNÍ

ŠKOLA V ZÁŘÍ

• Prázdniny už žijí jen v našich vzpomínkách a škola
běží naplno. Zatím se zdá, že se práce daří, zvlášt-
ní pochvalu zaslouží naši nejmenší – prvňáčci. Jak
vím od jejich paní učitelky Herzogové, jsou ukázně-
ní a velice snaživí, kéž by jim to vydrželo!

• Vrcholí práce na přípravách oslav 100. výročí – do-
pisují se články do sborníku, třídí se staré fotografie,
pilně se nacvičuje. Připomínáme, abyste si na 13. lis-
topadu tohoto roku nezapomněli udělat čas, srdeč
ně vás zveme.

• Až dočtete Život Běchovic, nezapomeňte ho prosím
uschovat do dalšího termínu sběru a stejně tak i vše-
chen další starý papír, který už nebudete potřebo-
vat. Běchovická škola v letošním roce obhajuje první
místo v celopražské soutěži a předposlední zářijové
úterý našim konkurentům ukázalo, že to s útokem
na příčku nejvyšší myslíme vážně. Papíru bylo tolik,
že přistavené nákladní auto muselo jet nadvakrát.
Všem, kteří nám pomáháte, děkujeme!

• Díky vstřícnosti Úřadu městské části Praha-Běcho-
vice se podařilo škole dojednat dobré podmínky pro
přístup do tělocvičny a na nové hřiště. Je to dobrý
předpoklad pro sportovní rozvoj našich žáků.

• Naši chlapci z 8. a 9. třídy se účastnili obvodní ligy
ve florbale. První dva zápasy sice nedopadly zcela
podle našich představ, ale pokud klukům nadšení
a zápal pro hru vydrží, určitě se karta obrátí. Držme
jim palce.

• Na konec bych rád poděkoval všem, kteří reprezen-
tovali naši školu na běžeckém závodě Mladé Běcho-
vice. Vím, že jste všichni ze sebe vydali všechno
a jsem za to na vás hrdý. Těm, kteří skončili na stup-
ních vítězů, gratuluji. Velký dík si zaslouží i všichni
pomocníci, a bylo vás stejně jako loni hodně, což
mne velmi těší. Odvedli jste spoustu dobré práce.
Samozřejmě děkuji i těm vašim rodičům, kteří si udě-
lali čas a pomohli nám.

PS: Vzkaz kritikům „od piva“: Nežvaňte a pojďte s námi
příští rok táhnout za jeden provaz. S vaší pomocí se
chyb, které se staly, a jako spolupořadatel je beru na
sebe, snáze vyvarujeme!

Krásné a slunné podzimní dny vám za celou ZŠ přeje
Jaroslav Svátek

SVĚT ANDSKÝCH CIVILIZACÍ

V pondělí 13. září 2004 jsme se ve škole učili jen
dvě hodiny. Další čas jsme prožili mimo budovu. Vydali
jsme se do Planetária ve Stromovce. Teď v prvním
pololetí se totiž budeme v zeměpise seznamovat
s učivem o Americe.

V sále jsme se díky moderním způsobům projekce
přenesli přes Atlantský oceán. Putovali jsme nejen pros-
torem, ale i časem a snažili se nahlédnout do života Inků
před stovkami let. Zapojili jsme fantazii a pokoušeli se
aspoň trochu si představit, jak mohli lidé vybudovat vy-
soko v horách stavby bez dnešní moderní stavební techniky.

Tereza Juřenová a Tereza Radová,
žákyně VII. třídy

Ač stoletá, stále mladá!

Základní škola

Praha–Běchovice
oslaví dne 13. 11. 2004

100. výročí

Program:
13.30 ... Akademie v tělocvičně
15.30 ... Den otevřených dveří

Všichni jste srdečně zváni!
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MIMOŠKOLNÍ ČINNOST

Keramika hrou – přihlášky byly ve škole všem dě-
tem nabídnuty už v červnu. V prvním pololetí se připra-
vuje 13 hodin, děti budou zařazeny do tří skupin. První
skupina – žáci 1. a 2. třídy, druhá skupina – žáci 3. a 4.
třídy, třetí skupina – žáci 5. a 9. třídy. Budeme se schá-
zet opět ve čtvrtek. Rádi všechny přivítáme a uvede-
me do světa hry s keramickou hlínou.

Vedoucí – Miluše Němcová, Zdeňka Svátková

Pěvecký sbor – scházíme se každou středu od
14.00 – 14.45 hod. V prvním čtvrtletí se připravujeme
na akademii, která se uskuteční začátkem listopadu
u příležitosti 100. výročí školy.

 Vedoucí – Zdeňka Svátková

Hráli jsme si anglicky – budeme se scházet kaž-
dou středu. Děti budou rozděleny do tří skupin. Díky
tomu, že pracují v menších skupinkách, je možno výu-
ku provádět hranou a nenásilnou formou. Probraná slo-
víčka i krátké věty pak děti využívají při výukových
hrách a při nácviku písniček a říkadel. Nechybí ani po-
slech rodilých mluvčích při sledování oblíbených výu-
kových videopříběhů.

 Vedoucí – Pavlína Vojtová

Kroužek informatiky – kroužek informatiky je za-
měřen na zvládnutí základních úkonů s počítačem, ovlá-
dání hlavních aplikací a  práci s internetem. Informati-
ka je pro žáky 4. – 5. třídy. Budeme se scházet jednou
za 14 dní v úterý na 2 hodiny odpoledne.

Vedoucí – Jaroslav Svátek

Náboženství – probíhá každý pátek od 13.00 – 14.00
hod. v budově školy (univerzální učebně)

 Vedoucí – Jana Kočvarová

Taneční kroužek – každou středu od 15.00 do 16.00
hod. v budově školy (učebně HV )

 Vedoucí – taneční škola Žižkov

 Flétna – ve středu od 12.30 – 13.30 hod. v učebně
2.  třídy. Děti jsou rozděleny do dvou skupin. První sku-
pina – začátečníci (12.30 – 13.00 hod.), 2. skupina –
pokročilí (13.00 – 13.30 hod.)

 Vedoucí – Jana Adamčíková

Výtvarná tvorba  – budeme se scházet každé pon-
dělí od 13.00 – 14.00 hod v prostorách školy.

Vedoucí – Miluše Němcová

Moderní gymnastika – scházíme se dvakrát týdně
v sokolovně. V pondělí od 15.00 – 17.00 hod. a v pátek
od 14.00 – 16.00 hod.

Vedoucí – MUDr. Viera Zemanová

Ve čtvrtek 16. září 2004 jsme putovali do Planetária
znovu. Tentokrát to byli šesťáci. Nejprve jsme si pro-
střednictví počítačové animace zopakovali „sedm divů
světa“. Vždyť už existuje jen jediný! (Pyramidy v Egyptě).

Pak už jsme se nechali nést na křídlech fantazie
stovky milionů kilometrů vesmírným prostorem a mi-
liardy roků zpět časem. Jak vznikají hvězdy? Jak se
od sebe liší planety naší sluneční soustavy? Kolik má
která planeta měsíců? Co je černá díra? Tyto a ještě
další záhady vesmíru se pořad pro nás snažil poodhalit.
(O víkendech bývá přístupný i pro veřejnost).

Také předsálí skýtá mnoho zajímavostí. Jak začínal
výzkum vesmíru, první člověk na oběžné dráze kolem
Země, první lidé na měsíci, testování vědomostí
o vesmíru…

Kristýna Míková, žákyně VI. třídy

SEDM DIVŮ VESMÍRU

Keramická hlína se pod rukama dětí mění v zajímavé předměty

Škola a její žáci se podíleli na pořádání In line jízdy na kolečko-
vých bruslích. Startovní kancelář této akce byla u vchodu do
družiny, hlavní vchod patřil závodníkům všech věkových katego-
rií, kteří se nestihli prezentovat den před závodem.
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V KANCELÁŘI  I NA TRATI
první číslo  - pořadí závodníka v kategorii

druhé číslo - startovní číslo

* u jména - startoval za SŠK Újezd nad Lesy

Nábor I – 50 metrů
3 2 Kubátová Tereza 0:20,64
5 6 Svobodová Adéla 0:26,39
6 12 Konečná Karolína 0:28,67

Nábor II – 60 metrů
4 31 Běhounková Milada 0:18,45

Nábor III – 100 metrů
3 60 Borovičková Aneta 0:25,57

10 51 Brožová Natálka 0:31,57
11 54 Hořická Tereza 0:32,98

Nábor IV – 200 metrů
6 85 Santolíková Jana 0:50,95

10 100 Kuncová Anežka 0:54,95
Nábor V – 300 metrů

12 123 Hlinomazová Kristýna 1:8,89
14 125 Horáková Markéta 1:10,80
15 132 Santolíková Anežka 1:12,36
19 122 Hladká Anna 1:15,82
21 134 Sochorová Terezie 1:16,80
22 142 Jelečková Veronika 1:17,16
23 138 Vášová Šárka 1:17,86
24 129 Míkova Kateřina 1:21,64

Nejmladší žákyně – 500 metrů
11 166 Míková Kristýna 2:19,89
13 174 Šabatová Anna 2:20,98
14 165 Kárníková Veronika 2:21,26

Starší žákyně – 800 metrů
6 241 Platilová Denisa 3:12,13

Nábor I – 50 metrů
7 305 Kárník Lukáš 0:20,64
8 313 Šmída Matěj 0:22,95

12 314 Lněnička Tomáš 0:28,61
16 321 Jandus Jakub 0:33,70
17 316 Sviderski Sebastián 0:38,39

Nábor II – 60 metrů
5 337 Burian Tomáš 0:17,64

Nábor III – 100 metrů
3 357 Svoboda Daniel 0:25,39

10 359 Lněnička Pavel 0:29,54

Víkend, který patřil sportu, už máme za sebou. Nyní
je třeba zhodnotit, co se povedlo a kde ještě tlačí bota.
V sobotu 25. září se sešlo přes 300 dětí, aby prověřilo
tratě 39. Mladých Běchovic. I když počasí trochu zlobi-
lo, proběhly závody důstojně přičiněním žáků školy, kteří
zasedli v kanceláři závodu i dospěláků (rodičů a učite-
lů), kteří závody organizovali na hřišti.

Aby se závod mohl uskutečnit, je třeba nejen získat
finance, ale především mít vhodný prostor. Ten jsme
měli díky panu Petru Požárkovi, který nechal připravit
hřiště a dal k dispozici i fotbalové kabiny s hygienic-
kým zázemím. Musím však jmenovat i firmy, které se
na závodech podílely: Auto Exner, Kovové profily, A-Z
Centrum, IPEX, Explast, SVÚM Praha, Cross Jean-
swear, Sedita, Coca Cola, Willage cinemas, Rytectví
Náměstek, Výzkumný ústav paliv, Tiskárna Betis, Mon-
tech, Konekt – prodej  hadic, Knupp, Framaka, Kosme-
tika Cyndi cate, pan Peluška a paní Víšková.

Záštitu nad závodem převzal starosta obce Ing. Jiří
Santolík, který pozval i starosty okolních městských
částí. Při slavnostním zahájení nechyběli a ceny zá-
vodníkům předávali starostka Prahy 21 paní Andrea Zik-
mundová, zástupce starostky MČ Dubeč pan Vojtěch
Slanina, starosta Koloděj Mgr. Zdeněk Kovář, starosta
Klánovic pan Oldřich Hanzal, starosta Dolních Počer-
nic pan Zbyněk Richter a tradičně i starosta Prahy 20
pan Ivan Liška.

Naše děti však nebyly jen mezi přihlížejícími. Na pa-
desát si jich vyzkoušelo některou z tratí od 50 do 1300
metrů. Je pravda, že na těch delších jsme naše zá-
stupce hledali marně. Jak dopadli místní závodníci se
můžete podívat ve výsledkovém servisu. Děkuji všem,
kteří závod pomáhali připravit – a těším se na jubilejní
40. ročník Mladých Běchovic.

Jan Jech, ředitel závodu

Ing. Jiří Santolík představuje (zleva) starostku Prahy 21 An-
dreu Zikmundovou, starostu Dolních Počernic Zbyňka Richtera,
zástupce starostky MČ Dubeč Vojtěcha Slaninu, starostu Klánovic
Oldřicha Hanzala a starostu Koloděj Mgr. Zdeňka Kováře.

Martin Jurča si doběhnul ve velké konkurenci pro 5. místo
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

STAVEBNINY KRUTSKÝ
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193 – 4, 602 384 790

www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz

AKCE ŘÍJEN:
**********************

!!  ZDÍCÍ SYSTÉM  POROTHERM CIHLY,  PŘÍČKOVKY
PRODEJ SKLAD  SLEVA 10% *

KAMIONOVÁ DODÁVKA - INDIVIDUELNÍ CENA  !!
!!  ZÁMKOVÁ DLAŽBA BEST OD 194,- Kč/m2  vč. DPH

!!  KOMÍNOVÝ SYSTÉM SCHIDEL - SLEVA 10% *  !!
(KOMPLETNÍ KOMÍN)

!!  STŘEŠNÍ KRYTINA KB BLOK – SLEVA 15% * !!

MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX ZDARMA (5% DPH)

* slevy platí z cen výrobců

Nábor IV – 200 metrů
6 397 Santolík Václav 0:44,32

13 411 Kovalovský Michal 0:4,48
14 389 Majstr Petr 0:47,76
22 416 Kovalovský Michal 0:52,09
28 406 Sviderski Marek 0:55,89
29 417 Štěrba Ondřej 0:56,36
31 998 Jandus Matěj 0:57,61
33 400 Šimek Jakub 0:58,89
34 404 Tesařík Jan 1:6,16

Nábor V – 300 metrů
5 458 Jurča Martin 0:58,89
9 466 Stejskal Jan * 1:2,22

12 467 Stejskal Tomáš * 1:3,92
14 464 Rubeš David 1:4,61
17 261 Jandus Marek 1:5,73
22 453 Červenák Oto 1:11,01
28 481 Navrátil Ladislav 1:15,98

Nejmladší žáci – 600 metrů
3 563 Režňák Martin * 2:33,48

18 519 Vozáb Lukáš 2:36,64
19 513 Šubrt Matěj 2:38,48

Mladší žáci – 800 metrů
9 549 Matras Lubor * 2:53,73

15 545 Kratochvíl Martin 3:13,80
17 561 Mauer Tomáš 3:25,86
24 541 Horák Ondřej 3:51,51

Běchovická stovka – 100 metrů
1 602 Kratochvíl Oldřich 0:25,07

Horské kolo od Ipexu bylo vylosováno číslu 35,
Lence Slezákové z Rožnova pod Radhoštěm!

Dodatečně se omlouvám za rozhodčí, kteří přidali
starším žákům jedno kolečko, takže se borci utkali na
trati o 250 metrů delší. Nicméně chlapci bojovali srdnatě
a dokázali si, že v příštím roce se klidně mohou vydat
na Běchovickou míli.

Nejmladší vítězky, které zvládly padesátimetrovou trať.
1. Laurichová Dominika Praha 8
2. Mikušová Adélka Újezd nad Lesy
3. Kubátová Tereza Běchovice
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Na patnáct set závodníků se vydalo v neděli mezi
jedenáctou a dvanáctou hodinou na deseti kilometrový
závod mezi Běchovicemi a Vápenkou. Zvítězil Libyjec
Alim Ezayedi (na snímku s číslem 325), na druhém
místě stanul a Mistrem republiky se stal Róbert Štefko
48). Na druhém místě pak Pavel Faschingbauer, třetí
místo vybojoval Jan Bláha. Mezi ženami je bezkonku-
renční Petra Kamínková, která zvítězila již po šesté za
sebou před Irenou Petříkovou.

BĚCHOVICE PO STO OSMÉ

Již od startu vedl obrovské pole běžců skupinka,
která si rozdělila v cíli medaile.

Na prvním místě se mezi junior-
kami umístila Květa Pecková, dcera
známé lyžařky Jeriové-Peckové.

 Jménem pořadatelů
bych chtěl poděkovat
Úřadu MČ Praha-Bě-
chovice za vzorný po-
řádek, který byl v celé
obci. Velký dík patří pře-
devším slečně Jindře
Horné, Ladislavu Ne-
zvedovi a Jaroslavu
Podroužkovi, kteří „vy-
šperkovali“ nejen pro-
stor kolem startu, ale
i přilehlé chodníky.

Letošní ročník byl
zajímavý především
tím, že startovalo na
jeden výstřel několik
kategorií. V cíli pak po-
čítač běžce roztřídil a
určil vítěze.  Díky této
změně proběhly závo-
dy velice rychle (první start v 11.00, poslední ve 12.00
hodin) a byly divácky zajímavější. Vždyť pouze jednou
za rok se kolony aut změní v řeku lidských těl, která
se vyvalí z naší obce a zvolna se přeleje na Vápenku.

Jan Jech
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Týden knihoven 2004 –  4. až 10. října
Proč Týden knihoven?  Aby na sebe upozornily! Čte-

náře i nečtenáře, sponzory a mecenáše, zřizovatele
osvícené i neosvícené, novináře a média všeho druhu
– zkrátka občany měst a vesnic. Aby zjistili i ti, kteří
zatím ještě současnou knihovnu nenavštívili, že dneš-
ní knihovna už není jen místem půjčování knih, ale
stává se i moderní informační institucí. Tolik vysvětle-
ní Svazu knihovníků ČR.

  A jak je to v naší obci? Něco z nedávné historie. Já
sama nemohu psát o vzdálenější minulosti, i když si
myslím, že by bylo potřeba, aby byla také připomenu-
ta. A byli v Běchovicích knihovníci, kteří tuto zásluž-
nou činnost – „službu lidem“ – vykonávali dlouho a za
velmi špatných podmínek. V současné době došlo roz-
hodně k velkému zlepšení. Po roce 1989 byla knihovna
přestěhována z nevytápěné místnosti u „Koruny“ do
budovy MÚ. Stálo to jistě velké úsilí řadu lidí, hlavně
knihovníka, který musel shromáždit do dvou místností
vyřazené police ze zrušené knihovny v Praze, natřít je
a knihy přestěhovat. Knihovní fond byl v té době také
obohacen o knihy z této knihovny. Do roku 2000 byla
celá evidence knihovního fondu převedena na počítač
a knihovník vyrobil  program, podle kterého se půjčují
knihy dodnes.

Z MÍSTNÍ KNIHOVNY

Upřesnění k velkoobjemovým kontejnerům, které
budou přistaveny 23. 10. 2004 od 8.00 do 15.00 hod.
na dvou stanovištích MČ Praha-Běchovice.

Jedná se o stanoviště Za Poštovskou zahradou 479,
kde bude dohlížet na celý průběh pan Martin Richter
a pan Ladislav Nezveda.

Za průběh likvidace větví, listí a velkoobjemového
odpadu na druhém stanovišti, které se nachází v ulici
Václava Kovaříka, zodpovídá slečna Jindra Horná.

U rybníčku za ÚMČ Praha-Běchovice a v ulici Vác-
lava Kovaříka u transformátoru budou přebírány pytle
určené na listí, jiný obsah pytlů nebude akceptován.
Chtěli bychom upozornit na skutečnost, že již bylo vy-
čerpáno více kontejnerů než nám bylo určeno.

Protože stále dochází k přeplňování  kontejnerů na
separovaný odpad, byla podána žádost na Magistrát
hl. m. Prahy o zvýšení frekvence vývozu odpadu z do-
savadního jedenkrát týdně na dvakrát týdně. Jedná se
o vývoz papíru a plastů.

Richter Martin, vedoucí OSM

KONTEJNERY 23.10. 2004

V minulém čísle zpravodaje jsme se zmínili o bez-
pečnostních fóliích na oknech, která jsou směrována
ke hřišti. Protože se nejedná o zanedbatelný problém,
otiskujeme plné znění dopisu, adresovaného Zastupi-
telstvu MČ Praha-Běchovice.

Věc: Žádost o výměnu bezpečnostních fólií na ok-
nech Zdravotního centra Běchovice.

Na základě konzultace s panem starostou Ing. Jiřím
Santolíkem dne 16. srpna 2004 na místě bylo konsta-
továno, že instalované bezpečnostní fólie na oknech
Zdravotního centra Běchovice jsou nevhodné.

Přes nainstalované bezpečnostní fólie je rozostřený
výhled a toto kvalitní fólie  správně provedená instala-
ce nesmí způsobit.

Z tohoto důvodu vás žádáme o výměnu bezpečnost-
ních fólii na oknech ordinací Zdravotního centra Bě-
chovice.

S pozdravem, v zastoupení lékařek ZC Běchovice
MUDr. Ivana Stejskalová

REDAKČNÍ POŠTOU

Sdělení odboru správy majetku
Vzhledem k tomu, že se v naší obci nesou mylné

informace týkající se prodeje bytů MČ Praha-Běchovi-
ce, chceme vás přesněji informovat o celé záležitosti.

V současné době se na Úřadu MČ Praha-Běchovice
pouze shromažďují informace o možných způsobech
prodeje bytového fondu ve vlastnictví hl. m. Prahy svě-
řeného Městské části Praha-Běchovice. Tyto informa-
ce budou podkladem pro zastupitele MČ Praha-Bě-
chovice, kteří rozhodnou o případném prodeji bytů
a stanoví pravidla k jejich prodeji.

V pravidlech o prodeji bytů již budou obsaženy věci,
které  vás zajímají (cena, způsob prodeje a termíny).

Kamila Sviderská, referent OSM

PRODEJ  BYTŮ?

DPS spolu s Klubem důchodců využil podzimní počasí
k návštěvě ZOO ve Dvoře Králové
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Blahopřejeme všem spoluobčanům, kteří se
dožívají v měsíci  říjnu  2004 významného životního
jubilea a přejeme jim pevné zdraví.

Zastupitelstvo
Městské části Praha-Běchovice

Život Běchovic – vydává Úřad MČ Praha Běchovice * E-mail: bechovice@zris.mepnet.cz * tel.: 281 932 223 * www.bechovice.org/zivot
Šéfredaktor Jan Jech * Redakční rada: Hana Košťálová, Adam Lázenský, Zdenka Púčeková, Kateřina Zemanová * E-mail: zb@jechsoft.cz.
Dáno do tisku 5. 10. 2004 * Povoleno NVP – č.j.kult.-3-2255/77. * Za obsahovou a názorovou stránku článků odpovídá jeho autor. Redakce
děkuje za pochopení, že některé texty je třeba upravit nebo zkrátit * Sazba a tisk – BETIS spol. s r.o. * Příspěvky přijímáme do
25. každého měsíce.* Inzerci je možno projednat na ÚMČ Praha-Běchovice. * Do všech domácností Běchovic ZDARMA. * Náklad 700 ks.

Fotografiemi do tohoto čísla přispěli:
Jan Renčín (1), Jan Jech (7),  Milan Vozáb (4), Iva-

na Kafková (1), Hana Santolíková (1), Jaroslav Svá-
tek (1), Pavel Čížek (1), Archiv EGÚ (7)

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Upozornění na změnu ordinačních hodin
v době nepřítomnosti

30. 9. – 23. 10. 2004.
Ordinační hodiny MUDr. Zemanové v ordinaci

v Běchovicích jsou zajištěné takto:

Po 13.00 – 16.00 MUDr. Helena Vilímovská
Út 8.00 – 11.00 MUDr. Helena Vilímovská
St 8.00 – 11.00 MUDr. Helena Vilímovská
Čt 8.00 – 11.00 MUDr. Helena Vilímovská
Pá         zastupuje MUDr. H. Nováková v ordinaci

v Dolních Počernicích
tel.: 281 932 371.

Mladý pár hledá pronájem bytu
 v Běchovicích nebo okolí do 8 000,- Kč

včetně poplatků.
Volejte prosím na  Tel. 731 289 939

 V roce 2001 byla naše knihovna připojena na inter-
net, byl zakoupen Místním úřadem nový počítač. Od
Městské knihovny vyřazený počítač slouží dosud na
evidenci knih, čtenářů a výpůjček. Letos má knihovna
i své stránky na internetu. Jsme tak spojeni s okolním
světem, čtenáři si mohou  doma  na internetu vyhledat
z katalogu knihy, které si chtějí půjčit. Tím se nemůže
pochlubit řada větších knihoven. Přes všechno je ta
naše knihovna „Popelkou“. Byla jsem navštívit okolní
knihovny –  v Dolních Počernicích a v Újezdě nad Lesy.
Obě knihovny jsou daleko lépe vybaveny nábytkem
a jsou prostornější. Mají  také zakoupený oficiální kni-
hovnický program Lamius.

 Běchovická knihovna by si zasloužila hlavně vý-
měnu podlahy v první místnosti. Povrchové vedení elek-
třiny v bývalé garáži také není pro knihovnu ozdobou.
Police už  nestačí, i když někteří z čtenářů dobrovolně
a nezištně pomáhají s opravou starých. Prostory dvou
úzkých místností jsou malé, hlavně pro aktivity dět-
ských besed. Místní úřad, který je zřizovatelem knihov-
ny, jistě zváží současnou situaci  a se zastupiteli na-
jde perspektivní řešení. Vím, že se nedá vše vyřešit
okamžitě, ale je třeba hledat pro budoucnost nejvhod-
nější řešení. Věřím, že by se mohl najít i v Běchovicích
štědrý sponzor knihovny, jako je tomu v jiných obcích.

 Také v Běchovicích nové informační technologie
a nové knihovnické služby zásadně mění charakter
knihovny a knihovnické práce. Pomalu se stávají mís-
tem další vzdělávací a kulturní alternativy pro stále větší
počet občanů, zvlášť dětí. Mají být místem, kde je
možno v kulturním prostředí trávit volný čas, místem
setkávání lidí. Předností je, že jsou dostupné každé-
mu. Proto tedy Týden knihoven. Aby na sebe upozornily!

Akce Týdnu knihoven v Praze-Běchovicích.

5.10. –  Den otevřených dveří 10.00 – 19.00 hodin
7.10. –  Senioři a internet 14.00 – 16.00 hodin
       (ve spolupráci s DPS U Sv. Anny a Klubem důch.)
1. září – 10. října 2004 – Amnestie dlužníků
4.10. – Zpráva o knihovně do místních novin a na
             internetové stránky knihovny

Nové knihy - zdarma z České knihovny

Pavel Kosatík: Ferdinand Peroutka-život
v novinách (1895-1938)

Ivan Diviš: Poslední básně
Petra Procházková
Jaromír Štětina: Rošangol

Věra Santolíková, knihovnice

Hledám hodnou a spolehlivou paní
na občasné hlídání ročního miminka.

Tel. 775 186 183

KDY V ŘÍJNU DO ORDINACE

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

Příjem zakázek do 22.00 hodin!
Úprava a korekce digitálních fotografií

podle přání zákazníka


